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‘Het volk dat in donkerheid wandelt,  
ziet een groot licht’

Licht en duisternis, een geliefd thema op het kerstfeest.
De toepassing ligt voor de hand: nee tegen de duisternis  

en ja tegen het licht.

Maar, wat is nu precies het Licht en wat is echte duisternis?
Dat te weten,lijkt mij cruciaal. Pas dan kun je weten of jezelf 
deel hebt aan het licht of dat je wandelt in de duisternis.

De Bijbel spreekt over werken der duisternis? En het is 
duidelijk wat daaronder wordt verstaan: allerlei vormen van 
kwaad, zoals onrecht, leugen, bedrog. Noem maar op…
Daarentegen wordt gesproken over wandelen in het licht,  
het doen van goede werken.
Het laat zich raden wat daaronder wordt verstaan!

Tot zover is het niet al te moeilijk.
Wie kan daar op het kerstfeest geen goede toespraak houden, 
over ‘licht-zijn in de nacht’, of ‘niet bang-zijn voor het donker?’ 
Dat kan de dominee doen (hij heeft er toch voor geleerd), 
maar waarom niet de directeur van een bedrijf als hij kerst-
gratificaties uitdeelt?
De koningin doet het ook. Ook onze minister-president zal vast 
niet achterblijven.

Toch lopen de wegen, het denken, op kerstfeest ten diepste 
verschrikkelijk uiteen. Het lijkt wel of wij allemaal hetzelfde 
bedoelen. Maar het is niet zo.

Jezus heeft ooit gezegd dat wat licht in ons is, wel eens 
duisternis kon zijn. En… heb u wel eens nagedacht over wat de 
apostel Johannes schrijft, dat ‘de mensen de duisternis liever 
gehad hebben dan het licht?’

De scheiding des geestes valt, als je God ter sprake brengt. 
Volgens de Bijbel heeft licht alles te maken met God. Hij is 
licht. Wij mensen kunnen slechts lichtdragers zijn. Hij is de bron 
van het licht. Wij geven ‘slechts’ het licht door. De verhouding 
tussen God en mens heeft veel weg van die van de zon en de 
maan.

De maan (de mens) heeft geen eigen licht. Zij is slechts 
zichtbaar door het zonlicht (God) dat zij terugkaatst.

Deze visie maakt enorm verschil.
Zo kunnen kersttoespraken dezelfde woorden bevatten, maar 
ten diepste over iets anders gaan. Zeker als het gaat over waar 
wij de oplossing van de duisternis in deze wereld zien: bij God, 
Die in Zijn Zoon zegt: Ik ben het licht der wereld, of bij de 
mens.

Elke keer weer stelt de viering van het kerstfeest ons voor een 
belangrijke beslissing. Denken wij uiteindelijk toch zelf voor 
het licht te kunnen zorgen of verwachten wij het van boven?

De geboorte van Jezus Christus geeft haarscherp aan in welke 
richting de Bijbel denkt: “Zij die wandelen in de duisternis, 
zien een groot licht.’

Buiten ons
Wel: voor ons

Gezegend kerstfeest: 
Ds. A.van der Veer

       OVER LICHT 
EN  DUISTERNIS
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In de schaatswereld is 
momenteel het gesprek 
van de dag het onderwerp 
betreffende de invoering 
van de regel die tot gevolg 
heeft dat iemand die op het 
rechte stuk rijdt en met zijn 
schaats over de middenlijn gaat, 
wordt gediskwalificeerd! 

Men – de bedenkers van deze regel – heeft daarbij gekeken naar de in hun 
ogen vergelijkbare omstandigheden bij ondermeer het hardlopen en het 

zwemmen waarbij het eveneens niet is toegestaan dat lopers of zwemmers zich 
buiten hun eigen baan begeven.

Nu is er bij de schaatsers in algemene zin tamelijk wat commotie ontstaan vanwege 
de omstandigheid dat het bij het schaatsen om een zijwaartse beweging gaat die 
tot gevolg kan hebben dat de middenlijn wordt overschreden. Dit zal in de praktijk 
al nooit geen opzet zijn maar bovendien geen voordeel opleveren maar eerder een 
nadeel.

Het invoeren van deze regel houdt nu de schaatsers zodanig bezig dat zij bij de 
gedachte alleen al de bibbers krijgen zodra ze aan hun rit beginnen. Dit geeft 
daarnaast zodanig concentratieverlies dat daarmee de prestatie kan worden 
ondermijnd. 

Aan dit gegeven moest ik onwillekeurig denken toen ik de situatie binnen bestuur 
en fractie van de afgelopen tijd eens de revue liet passeren.

Na een slechte verkiezingsuitslag van de laatste keer mogen we nu met elkaar 
vaststellen dat we de goede lijn weer te pakken hebben. Binnen de fractie is rust 
en stabiliteit teruggekeerd en samen met onze wethouder Ted Kok worden spijkers 
met koppen geslagen. Een situatie waar we als bestuur blij mee zijn, welke 
waardering we ook aan de fractie hebben kenbaar gemaakt.

Het is bijzonder jammer om te moeten constateren dat er krachten zijn binnen de 
politiek in Aalten – ik houd het nu maar even heel algemeen – die ons dit niet 
gunnen. Anders kan ik het niet verklaren dat men het nodig heeft gevonden om 
de pers in te lichten over niet goedgekeurde delen uit opgestelde notulen. 
Overigens mag je ook de pers verwijten dat zij hiervan melding heeft gemaakt 
zonder zich er van te vergewissen van de status van het betreffende verslag. Hoe 
dan ook een mijns inziens belabberde situatie.

Als je hier goed over nadenkt zitten we dus in een situatie dat niet meer alles open 
en eerlijk gezegd kan worden. Men kan immers gepast en ongepast opnieuw de 
pers inlichten. U kunt zich in dat verband misschien voorstellen dat ik daarbij 
onwillekeurig moet denken aan de situatie zoals hiervoor aangegeven.
Toch mogen we ons mijn inziens niet bij deze situatie neerleggen. Immers als er 
kritiek is dan is die altijd ergens op gestoeld en alleen maar bedoeld om verbete-
ring te krijgen of anders gezegd elkaar te versterken. Uiteindelijk willen we maar 
één ding en dat is met elkaar beleid voeren op een wijze die herkenbaar is bij onze 
kiezer en er toe zal leiden dat straks weer meer kiezers op ons zullen stemmen.

Ik zie het persoonlijk dan ook als een uitdaging om de nu ingeslagen weg vast te 
houden. Degene(n) die menen één en ander moedwillig te willen verstoren wil ik 
graag uitnodigen voor een persoonlijk gesprek. Wat zit je dwars en waarom vind je 
het nodig om te handelen zoals je doet. 
Laten we zo in alle openheid proberen de situatie van dit moment te bestendigen. 
Daar daag ik u allen toe uit.

Graag maak ik langs deze weg van de gelegenheid gebruik u alvast goede 
feestdagen en een goed uiteinde en begin van het nieuwe jaar toe te wensen.

Met een hartelijke groet van
C.Tjadens, partijvoorzitter

Van de voorzitter
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 Naam:  Ik ben Susan Jansen en ik ben 36 jaar, getrouwd met Edwin 
  en samen hebben we twee jongens van 5 en 9 jaar.

 Woonplaats:   Haart (Aalten).
 
 Werk:    In het verleden heb ik een opleiding tot doktersassistente gevolgd 
  en ben daar 10 jaar werkzaam in geweest.
  In 2003 ben ik verder gaan studeren en heb mijn diploma behaald 
  voor praktijkondersteuner c.q. verpleegkundige met management 
  taken. Momenteel ben ik werkzaam voor de huisartsen 
  maatschap in Doetinchem. Daar consulteren mij alle patiënten 
  met een chronische aandoening, het is een prachtige baan, 
  met de nodige uitdaging.
  Daarnaast doe ik de financiële administratie in het 
  metaalbedrijf van mijn man Edwin.

 Hobby’s:  Mijn hobby’s zijn: tuinieren, computeren en paarden.

 Politieke In 2001 werd ik door één van de bestuursleden van het CDA
 loopbaan: gevraagd lid te worden. Hierna heb ik een cursus 
  gemeentepolitiek en dualisme gevolgd en daarna in 2002  een 
  korte tijd gemeenteraadslid voor het CDA geweest.
  Als bestuurslid van het CDA vindt ik het belangrijk, 
  betrokken te zijn bij wat er in de gemeente gebeurd.
  Ook zal ik proberen op deze wijze iets te kunnen 
  betekenen voor de gemeenschap.

Het bestuur
onder de loep
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Nu het jaar weer op haar einde loopt is het een mooi moment  
om kort terug te blikken op het afgelopen jaar vanuit de fractie.

Het jaar 2010 is voor de CDA-fractie een intensief jaar geweest met, begin dit jaar,  
de gemeenteraadsverkiezingen, coalitiebesprekingen en vervolgens de vorming van  
het college. De verkiezingen waren voor ons niet bepaald positief maar het daarop-
volgende proces is uitermate goed verlopen door goed samen te werken met de 
coalitie partijen GB en VVD. We hebben vanuit ons verkiezingsprogramma veel punten 
voor het CDA binnen kunnen halen.

Als fractie zijn we ook ambitieus van start gegaan door een heuse heisessie te houden 
(in Barchem). We hebben hier 2 dagen lang, onder begeleiding van een medewerker 
van het Steenkampinstituut, intensief met elkaar gesproken. Mede door deze 2-daagse 
is er een hecht team ontstaan dat zich in de volle breedte inzet.

Bij onze algemene beschouwingen voor 2011 hebben we vooral ingestoken op niet 
alleen bezuinigen maar zeker ook investeren. Investeren in die zaken die Aalten zo 
specifiek Aalten maken. Zo hebben we de sporttarieven niet extra verhoogd, de 
monumentensubsidie overeind gehouden en bijvoorbeeld de projectsubsidies in takt 
gelaten juist om activiteiten te stimuleren. Daarnaast willen we in het jaar 2011 
investeren in onder andere sport(accomodaties).

Hoe bekostigen we dit nu zonder de rekening door te schuiven naar de toekomst, of te 
wel hoe kunnen we ons rentmeesterschap inhoud geven? Hierbij kiezen we nadrukke-
lijk niet voor lastenverhoging (OZB) maar bezuinigen we extra op o.a. de kerst pak-
ketten voor de raadsleden en collegeleden, geen extra uitgaven voor compu ters in het 
gemeentehuis en ook geen extra ambtenaren. Door deze keuzes kunnen we de lasten 
laag en de voorzieningen op peil houden en het verenigingsleven blijven stimuleren.
Al met al zijn we als fractie tevreden met het behaalde resultaat. Op deze manier 
denken we constructief te kunnen werken aan de toekomst.

Rest mij nog u allen hele fijne feestdagen en een heel goed, gezond en vooral 
gelukkig 2011 toe te wensen.

Namens de fractie, Erik Luiten

Uit de fractie
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Algemene Beschouwingen  
bij de begroting 2011
Het CDA is een politieke beweging die in het hart van de samenleving  
wil staan en zich richt tot de mensen die zich gemeenschappelijk willen 
inzetten voor die samenleving. Een partij die tussen de mensen staat, met 
het vertrouwen dat er gezamenlijk vorm gegeven kan worden aan een 
samenleving waarin gerechtigheid, solidariteit, rentmeesterschap en 
gespreide verantwoordelijkheid belangrijke principes zijn.

De CDA-fractie zal dan ook vanuit deze uitgangspunten de programma-
begroting 2011 beschouwen. Daarnaast zullen we vooral bezien wat nu 
juist Aalten zo specifiek Aalten maakt.

Onze gemeente Aalten kenmerkt zich door een zeer betrokken bevolking die 
onderling samenwerkt in tal van verbanden. Daarmee zetten onze burgers 

hun kennis en kunde en ook veel vrije tijd in om Aalten meer leefbaar te maken op 
sociaal en religieus gebied, maar ook op het terrein van cultuur, sport en recreatie. 
Zo zorgt men samen voor leefbaarheid in onze mooie gemeente. 
Mooi is Aalten ook op het gebied van natuurschoon en door de monumenten in 
onze dorpen. Veel toeristen weten de weg naar Aalten te vinden; als gemeente 
vinden we dat een gunstige ontwikkeling waar we faciliterend bij willen springen.
Onze bevolking is ook ondernemend en arbeidzaam. Er zijn vele bedrijven die 
werkgelegenheid bieden aan veel burgers. Als CDA willen wij dat onder steunen, 
onder meer door een goed contact met de ondernemers. De bedrijvencontact-
functionaris is daar o.a. een goed middel voor. 
Speciale aandacht vragen wij voor onze agrarische ondernemers. Het zijn de agra-
riërs geweest die ons landschap hebben gemaakt wat het nu is. Voor de leef baarheid 
van ons platteland zijn vitale agrarische ondernemingen van groot belang.

We leven in een tijd waarin grote bezuinigingen op de gemeenten afkomen.  
Dat dwingt ons om opnieuw na te denken over onze doelstellingen: wat is een 
gemeentelijke taak, waar zijn wij ondersteunend, en wat zijn geen taken van de 
gemeente? Ook het niveau van ondersteuning is een punt van discussie. Willen wij 
onze taken kunnen blijven uitvoeren, dan is financiële degelijkheid een belangrijke 
voorwaarde. Hierin zit ook het rentmeesterschap, het niet onnodig doorschuiven 
van de rekening naar volgende generaties.

We zijn ook verheugd dat het college 
erin is geslaagd om, zonder 
lastenverhoging voor de inwoners van 
Aalten, een sluitende begroting te 
presenteren, en dat in de wetenschap 
dat Aalten zelfs nog laag zit in de 
woonlasten.

In het coalitieakkoord dat wij gesloten 
hebben met GB en VVD, wordt 

gesproken over keuzes maken en juiste maatregelen treffen om besparingen te 
realiseren, bijvoorbeeld door regionale samenwerking. Dat kan onder meer door 
uitbesteding, terugdringen van overheadkosten, een gezamenlijke personeelsinzet 
en een eenduidig aanbestedingsbeleid. 
Ons bereiken berichten dat onze buurtgemeenten eveneens volop inzetten op 
intergemeentelijke samenwerking. Wij zeggen dan ook: college pak uw kansen!

Toch zien wij dit niet als een begroting van uitsluitend bezuinigingen. Het CDA wil 
ook investeren in de gemeenschap. Sport neemt daarbij een belangrijke plaats in, 
het verbindt mensen, zorgt voor gemeenschapszin, houdt de jeugd van de straat, 
maar bovenal zorgt het voor beweging! En daardoor in de toekomst voor hopelijk 
minder kosten in de zorg, welke ook de gemeente zal treffen. 
Voor het komende jaar hebben we de nodige ambities op het sportvlak,  
de sport raad zal haar opwachting maken. Het oplossen van de accommodatie-
problemen, zoals de Rietstap en het derde zaaldeel Eurohal willen we aanpakken. 
Het CDA wil graag meewerken aan het vergroten van de ruimtelijke mogelijk-
heden nabij het Walfort waardoor er geïnvesteerd kan worden en de zwemvoor-
ziening daarmee overeind blijft.
Ook het centrumplan willen we niet onder in de la laten liggen maar oppakken. Het 
sociaal cultureel en welzijnswerk zal geprofessionaliseerd moeten worden, ook dit 
vraagt om een investering. Hieraan willen wij graag oplossingsgericht meedenken.

In 2010 zijn veel zaken vanuit de vorige periode afgerond. Er zijn nieuwe afspraken 
gemaakt in het coalitieakkoord met onze coalitiegenoten VVD en GB. Deze zullen 
in de komende jaren uitwerking moeten krijgen. Hierbij zijn wij ons bewust van de 
inspanningen die door de medewerkers zullen moeten worden geleverd. Daarbij 
blijft de klantgerichtheid, flexibiliteit en effectiviteit van de organisatie van groot 
belang. Dit blijft een continu proces, wij willen dan ook op deze plaats een 
compliment geven naar de mensen in de organisatie die dit ook waarmaken.
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Programma 1: Burger, Bestuur en Veiligheid

Om de burger echt te betrekken bij het bestuur zal er actief ingezet moeten 
worden op burgerparticipatie. In de voorbereiding van deze begroting is een 

eerste stap gezet door verenigingen, organisaties en burgers te betrekken. Ook in 
de ruimtelijke ordeningsplannen is ruimte ingebouwd om de burgers er meer bij te 
betrekken. Een discussiepunt voor de raadsfracties is: Hebben we allemaal het 
zelfde beeld en kunnen we komen tot een vast format?

Onder programma 1 valt ook onze eigen griffie. Hierin wordt voorgesteld een 
bezuiniging op te nemen van 25.000 euro vanaf 2012. Als CDA-fractie willen wij 
voorstellen deze bezuiniging voor 2012 te laten staan, echter in het komende jaar 
middels een separaat voorstel te bezien welke mogelijkheden hiervoor zijn.

Ook van de gemeenteraad mag iets verwacht worden in tijden van bezuinigingen. 
Als CDA willen wij de Raad voorstellen om de computerregeling voor raadsleden te 
beeindigen.

Nu er duidelijk gekozen is om niet over te gaan tot een nieuw gemeentehuis is 
onze fractie van mening dat voeding van deze pot kan worden beëindigd, er is nu 
al een reserve gevormd van ca 2,4 miljoen waarmee eventuele aanpassingen aan 
huidige panden kunnen worden gefinancierd.
Wij hebben van de portefeuillehouder begrepen dat het MOP niet gevoed werd en 
dat daarvoor ca 70.000 euro nodig zou zijn, wij stellen voor om de helft van de 
150.000 euro als bezuiniging in te boeken. Hoe denken de overige raadsfracties 
hierover?

In de aanbieding van deze begroting wordt gevraagd om een schaduwsysteem op 
te zetten voor de ICT. Ons is, bij navraag, gebleken dat dit een systeem is dat in 
werking zal treden bij een catastrofe in het gemeentehuis. Hierbij valt bijvoorbeeld 
te denken aan het vallen van een bom of een brand welke het gemeentehuis 
verwoest waardoor er geen computer meer draait. Hierdoor zou de dienstverlening 
aan burgers ernstig in gevaar kunnen komen.
Wij zijn van mening dat dit soort risico’s dermate gering zijn dat we daarvoor niet 
structureel zoveel geld moeten uitgeven. 0% risico is nooit te bereiken.

Naast dit verzoek voor nieuw beleid wordt er ook een uitbreiding gevraagd voor 
een DIV’er. Als Raad en College hebben we reeds jaren geleden afgesproken geen 
FTE-discussie meer te voeren, immers dit is bedrijfsvoering en daar gaat de Raad niet 

over. Budget is leidend, ook nu stelt het CDA dat er naar budget gekeken dient te 
worden en wij stellen dan ook dat er binnen het budget gezocht moet worden door 
het College om deze ongetwijfeld belangrijke functie te kunnen uitvoeren.

Het is een goed gebruik om als werkgever bij te dragen aan de personeels-
vereniging. Het CDA wil voorstellen dit voort te zetten.

De veiligheid rondom het station en plekken waar overlast plaatsvindt, kan naar 
onze mening met gericht cameratoezicht worden verbeterd.
Kan de burgemeester hiermee aan de slag volgens de overige fracties?

Programma 2: Heerlijk Groen Wonen

In het afgelopen jaar is er veel werk verzet om te komen tot afgeronde 
bestemmingsplannen. Dit is een goede zaak. Vooral voor de buurtschappen 

betekent dit dat na jaren van stilstand kan worden gebouwd.
Dat dit nu niet direct storm loopt heeft natuurlijk alles te maken met het economisch 
tijdsgewricht waarin we ons momenteel bevinden. Gelukkig zijn bestemmings-
plannen minstens 10 jaar geldig en kan er in de toekomst worden gebouwd.

Monumenten
“Het CDA hecht aan een transparant en helder monumentenbeleid. Belangrijk is  
te constateren dat de gemeentelijke monumentenlijst op dit moment wordt 
uitgebreid met de panden in Dinxperlo, maar ook dat er een herbezinning 
plaatsvindt over de bestaande gemeentelijke monumentenlijst. 
In het kader van het monumentenbeleid vragen wij ook aandacht voor het 
beschermde dorpsgezicht in het centrum van Aalten. Hoe kunnen wij dit in de 
toekomst waarborgen?”

De tussen aanhalingstekens geplaatste tekst is de letterlijke tekst van onze 
beschouwingen van vorig jaar. Hier wordt de vraag gesteld hoe dit te waarborgen 
voor de komende jaren. In deze begroting wordt voorgesteld de monumenten-
subsidies te beëindigen, als CDA voelen wij hier niets voor.
De reden hiervoor staat specifiek beschreven in de inleiding. Wat maakt Aalten nu 
juist herkenbaar? In onze ogen zijn dat juist die karakteristieke panden in het 
centrum, de molens en de kerken die onze gemeente rijk is. Deze regeling nu 
afschaffen zou daarmee niet stroken. 
Daarbij bestaat het mechanisme, dat gemeentelijke subsidie meestal leidt tot 
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aanvullende provinciale subsidie (cofinanciering). Voor iedere euro gemeente 
subsidie komt er een euro provinciale subsidie bij.

Alternatieve/duurzame energie
Het CDA is van mening dat duurzaam energiebeleid moet worden bevorderd. 
Waarbij duurzaam bouwen, energiebesparing, zonne- en windenergie en andere 
vormen van duurzame energieopwekking positief moeten worden benaderd en 
waar mogelijk gestimuleerd. De gemeente zou partijen met elkaar in verbinding 
kunnen brengen; particulieren en bedrijven via het loket met instellingen in 
contact brengen welke voor subsidie kunnen zorgen.

Programma 3: Betrokken Zorg en Samenleving

Een belangrijk deel van de middelen wordt binnen dit programma besteed.  
Dit is het taakveld waarin de gemeente haar rol zal moeten waarmaken. Hier 

gaat het om het solidariteitsprincipe; het zijn van een schild voor de zwakkeren.
Kinderen, ouderen en mensen die zorg nodig hebben welke zij niet zelf kunnen 
betalen, deze groep moet op ons kunnen rekenen. Echter, een eigen bijdrage is 
daarbij geen vies woord. Ondersteuning als huishoudelijke hulp en voorzieningen 
zijn kostbaar; mensen die geen indicatie hebben zullen deze zaken zelf moeten 
betalen. Het is redelijk om, als men wel een indicatie heeft, daar naar vermogen 
een deel zelf aan bij te dragen. Zo kan het zorgsysteem in stand blijven.
Hierin heeft de WMO-raad een belangrijke functie, wij zijn ons bewust dat zich dit 
niet beperkt tot alleen dit programma onderdeel maar dit is wel de belangrijkste.
Het is juist binnen dit beleidsterrein waar het gaat knellen. Hier zullen belangrijke 
keuzes gemaakt moeten worden. Door juist hier in nauw overleg met de WMO-
raad te werken kan er draagvlak ontstaan.

Het voorstel om de projectsubsidies te beëindigen vindt de CDA-fractie niet passend. 
Juist in het ondersteunen van projecten kun je vaak een zetje in de goede richting 
geven, juist hierin is de samenleving sterk. Dit geeft dat beetje extra dat nodig is om 
iets van de grond te krijgen.
Wij willen dit blijven ondersteunen.

Het CDA is blij dat het CJG begin november officieel geopend wordt. Wij hopen 
dat ouders en kinderen de weg zullen vinden en weten dat ze terecht kunnen met 
alle vragen over opvoeden en opgroeien.

Programma 4: Aalten Educatief

Het schoolzwemmen is jarenlang een vast onderdeel geweest om jonge 
kinderen het zwemmen eigen te maken. Tijden veranderen en wij constateren 

dat het niet primair meer gaat om het leren van zwemmen maar meer gezien moet 
worden als “nat” bewegingsonderwijs. Dit komt voort uit het gegeven dat 
kinderen vrijwel altijd al over het zwemdiploma beschikken voordat het school-
zwemmen begint. 
Wij kunnen instemmen met het voorstel. Echter wel onder de voorwaarde dat er 
voor die ouders, die de zwemlessen niet kunnen betalen, de mogelijkheid is om  
via het participatiefonds of via het minimabeleid gecompenseerd te worden. 
Om dit ook financieel mogelijk te maken stellen wij voor om structureel 10.000 
euro extra budget beschikbaar te stellen voor het participatiefonds. Uiteindelijk, 
vindt het CDA, moet ieder kind in de gemeente Aalten kunnen zwemmen.

Er is een bijzondere groep waarvoor het natte bewegingsonderwijs de enige 
mogelijkheid is van vrij bewegen en dat zijn de kinderen van Aladon. Wij willen 
dan ook voorstellen hiervoor een uitzondering te maken.

In zijn algemeenheid mag er komende jaren, wat ons betreft, kritisch gekeken 
worden naar gemeentelijke bijdragen aan de inhoud van het onderwijs.

Programma 5: Ontspanning en Toerisme

Binnen dit programma vallen vele sportverenigingen die met vele vrijwilligers tot 
enorme prestaties zijn gekomen. Ze blijken in staat hier de kracht te laten zien van 

het willen samenwerken voor de vereniging. Wij zien hier bij 4 van de 16 bezuini gings-
voorstellen dusdanige gevolgen dat wij voorstellen dit niet door te voeren.

1.   Beiaardier
Het CDA stelt voor om in het jaar 2011 de bijdrage te handhaven, in 2011 kan dan 
bezien worden hoe het bedrijfsleven en/of de inwoners in staat zullen zijn dit 
bedrag bij elkaar te krijgen.

2.  Sporttarieven
De sporttarieven zijn recent flink opgetrokken. Wij zijn het dan ook niet eens met 
deze extra verhoging en wij willen voorstellen alleen de normale trendmatige 
verhoging toe te passen.
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3.  Subsidie kinderboerderij
De subsidie aan de kinderboerderij zou overeind moeten blijven. Hier wordt door 
de inzet van vrijwilligers voor een relatief klein bedrag een mooie omgeving 
behouden die voor iedereen toegankelijk is.

4.  Bijdrage museum
De voorgestelde verlaging van de bijdrage aan het museum is te fors voor dit 
moment en zou de ondergang kunnen betekenen voor het museum dat er nog 
maar sinds kort staat.
 In overleg zal moeten worden bezien hoe er wel kan worden bezuinigd of hoe 
meer  inkomsten kunnen worden gegenereerd. Ons voorstel is om voor 2012 een  
taakstelling op te nemen ter grootte van de helft van het voorgestelde bedrag.

Extra aandacht vragen wij voor de speeltuinvoorzieningen. Immers; vaak wordt 
juist dit beleefd als leefbaarheid in de wijk. Graag zouden wij zien dat er eens 
kritisch gekeken wordt naar de noodzaak van 100% veiligheid voor de toestellen. 
Anders gezegd: kan er soms volstaan worden met een bordje “spelen op eigen 
risico” en dat daarmee de toestellen niet onnodig vroeg vervangen moeten 
worden of in zijn geheel niet terug keren?

In het jaar 2011 zal er echt bezien moeten worden op welke wijze we invulling 
willen geven aan de bibliotheek. De nu voorgestelde beperking in openingstijden 
zien wij als de kaasschaafmethode. Graag zouden wij zien dat het college in 
gesprek gaat met De Achterhoekse Poort om te komen tot een andere inrichting 
waarbij bijdragen tot 50% van het huidige mogelijk moeten zijn.

Een zelfde aanpak staan wij voor t.a.v. de muziekschool. De eigen muziek-
verenigingen kunnen hierin ook een belangrijke rol vervullen.

Programma 6: Economische Motor

De economische motor blijft een belangrijke factor in onze samenleving. Juist in 
deze tijden zijn een florerend bedrijfsleven en middenstand van groot belang.  

Zij zorgen voor werkgelegenheid en nemen ook breder hun verantwoordelijkheid.
Wij zijn ons zeer bewust dat er eerst geld verdiend zal moeten worden, zonder 
inkomsten kan de gemeente geen sociaal beleid voeren.
Kortom wij ondersteunen het college in haar streven de omstandigheden zodanig 
te creëren dat er een goed ondernemersklimaat in de gemeente ontstaat.

Programma 7: Ruimtebeheer

Wij blijven aandacht vragen voor behoud van het 80 km-regime op de N819 
met een vrij liggend fietspad. Als verbindingsweg tussen de twee hoofd-

kernen accepteren wij geen aanpassing naar een 60 km weg.

“Spoorlijn Arnhem – Winterswijk 
Is er al iets bekend over het onderzoek naar de toekomst van de spoorlijn Arnhem 
– Winterswijk? Vorig jaar hebben wij aangegeven dat u zich als college sterk 
diende te maken om samen met de buurgemeenten dan wel in regioverband een 
dubbelspoor bespreekbaar te maken zodat de vele vertragingen en ander ongerief 
tot het verleden zouden gaan behoren. De laatste jaren is de trein namelijk meer 
in trek gekomen en trekt beduidend meer reizigers. Door de vele vertragingen 
worden deze reizigers weer de trein uitgejaagd!”

Sommige passages uit voorgaande jaren leveren nog niets in qua actualiteit en 
daarom opnieuw opgenomen.

In de afgelopen jaren heeft de (incidentele) verkoop van kleine stukjes openbaar 
groen bijgedragen om de begroting en jaarrekening van onze gemeente er 
duidelijk positiever uit te laten zien. Wij vinden dat de groenvoorziening een 
belangrijke peiler is voor de positieve beleving van de woonomgeving. 
Wanneer vindt de herijking van het Groen Structuur Plan plaats?

Programma 8: Financiering en Algemene  
        Dekkingsmiddelen

In dit programma komen feitelijk alle zaken samen in de financiële zin.
Als resultante komt in dit programma de vaststelling van de OZB aan de orde.  

De voorgestelde verhoging van 3,5% is voor het CDA acceptabel te meer omdat de 
totale woonlasten niet stijgen. Zullen we als Raad afspreken in het vervolg te 
spreken over woonlasten i.p.v. enkel de OZB?

Wij wensen het college van Burgemeester en Wethouders, de ambtelijke 
organisatie en onze gemeenteraad van harte veel wijsheid en Gods zegen toe.

De fractie CDA Aalten, 29 oktober 2010
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Resumé van de voorgestelde aanpassingen vanuit de CDA-fractie 
 
Nr. Omschrijving 2011 2012 2013 2014 

 

 1 Beëindigen computer regeling Raadsleden.  0 0 0 0

  Kosten zijn ongeveer € 23.000. Omdat deze 

  kosten niet zijn opgenomen in de begroting 

  is er geen financieel effect.   

 2 De voeding aan de reserve Huisvesting  -75.000 -75.000 -75.000 -75.000 

  Gemeentehuis halveren. De dotatie bedraagt 

  nu € 150.000 per jaar (vanaf 2012) en wordt 

  dus teruggebracht naar € 75.000 per jaar.  

 3 De kosten voor het schaduw systeem voor  -69.250 -68.000 -66.750 -65.500

  ICT uitwijk schrappen.   

 4 Geen verhoging van het personeelsbudget  -51.500 -51.500 -51.500 -51.500

  met 1 FTE medewerker DIV.   

Totale budgetverruimingen -195.750 -194.500 -193.250 -192.000 

      

 5 Bijdrage aan de personeelsvereniging handhaven. 7.000 7.000 7.000 7.000

 6 Monumentensubsidie handhaven. 45.802 45.802 45.802 45.802

 7 Projectsubsidies handhaven. 20.000 20.000 20.000 20.000

 8 Participatiefonds extra voeden voor het  10.000 10.000 10.000 10.000

  flankerend beleid ivm afschaffen schoolzwemmen.   

 9 Bijdrage beiaardier voor 2011 behouden. 5.000 0 0 0

 10 Sporttarieven niet bovenmatig (10%) verhogen. 4.000 8.000 19.350 19.350

 11 Subsidie kinderboerderij handhaven. 4.155 4.155 4.155 4.155

 12 Bijdrage aan museum verlagen met € 7.500  0 7.500 7.500 7.500

  vanaf 2012. Dit bedrag is de helft van wat in de 

  begroting is voorgesteld.   

 13 Het inzamelen van kerstbomen door  2.300 2.300 2.300 2.300

  verenigingen blijven subsidiëren.   
 

Totaal budgetverhogingen 98.257 104.757 116.107 116.107 

 

 14 Aanpassing 10% buffer t.b.v. realisatie  -8.826 -9.476 -10.611 -10.611

  bezuinigingen.   

Totaal aan budgetaanpassingen -106.319 -99.219 -87.754 -86.504

(Negatief bedrag is voordeel)

Afscheid Jochem Prinsen

Digitale informatie 

Op de Algemene Ledenvergadering kreeg het bestuur een vraag naar 
aanleiding van het Congres in Arnhem. Het was alleen mogelijk om je per 

internet op te geven. Leden zonder internet voelen zich hierdoor uitgesloten. 
Het landelijk partijbestuur heeft ervoor gekozen 
om de reservering voor het congres per internet 
te regelen. Er was immers geen tijd om dit met 
gewone post te doen, nadat op dinsdag een 
akkoord bereikt was. 
 
Onze plaatselijke afdeling doet er alles aan om 
ook de mensen zonder internet zo goed mogelijk 
te bedienen. Jaarverslagen, kandidatenlijsten, 
conceptprogramma’s etc. worden op verzoek 
graag bij leden thuisbezorgd, zodat u genoeg 
tijd hebt deze te bekijken. Deze mogelijkheid 
staat altijd aangegeven op de agenda’s voor de 
Algemene Ledenvergaderingen.  

Op 18 oktober namen 
we in de Algemene 

Ledenvergadering afscheid 
van Jochem Prinsen.  
De voorzitter, Chris Tjadens, 
sprak hem toe en haalde een 
aantal leuke anekdotes van en 
met Jochem uit het verleden in 
herinnering. 
Het CDA zal de betrokkenheid 
van Jochem zeker missen, 
we wensen hem een goede 
invulling van de extra vrije 
tijd voor sport, vrouw en 
kinderen. Natuurlijk was er de 
gebruikelijke attentie en een 
bos bloemen voor Edith.
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Er groeit weer blad
aan het eikenhout,
er klinken liederen
tussen de banken,
stemmen verheffen zich
tussen het loof,
een keel wordt opgezet
tussen de planken
Ere zij God.

Weggedoken
in onze gedichten
stappen we door de  stille
luidruchtige nacht,
bronzen kelen
klokken in den hoge,
vrede op aarde
het huis dat ons wacht, 
herbergzaam als altijd.

Een ander luiden
breekt aan,
we drinken
op de  zonnewende,
we klinken
op de poëzie van het bestaan,
we zijn verblijd
totdat het ons gaat dagen,
we hebben in onszelf
en in het Kind behagen.

Jaap ZijlstraK
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 30 jaar 
     CDA  Gefelicitaart!
 

Op 11 oktober bestond het CDA precies 30 jaar. Op dezelfde dag 
vergaderde het Algemeen Bestuur.
Reden genoeg voor Henk Obbink om een heerlijke grote slagroomtaart 
mee te nemen naar de vergadering!


